

كلمة السيد محمد بن دخين - الجمعية العمومية للمنظمة العالمية للملكية الفكرية

أصحاب السعادة،

السيدات والسادة،

يُسعدنا في جمعية الإمارات لإدارة حقوق النسخ (ERRA) أن نشارك في هذه الجمعية العامة الموقرة للمنظمة العالمية للملكية الفكرية (WIPO)، ونعبر عن بالغ تقديرنا لهذا اللقاء الذي يعكس التزامًا عالميًا مشتركًا بحماية حقوق الملكية الفكرية.

لقد شكّل التعاون الوثيق بين دولة الإمارات العربية المتحدة والوايو على مدى العقود الثلاثة الماضية، حجر أساس في تطوير البنية القانونية والتنظيمية لحقوق المؤلف، وساهم في ترسيخ مكانة الدولة ضمن المؤشرات العالمية المعنية بحماية الحقوق ودعم الإبداع.

في جمعية الإمارات لإدارة حقوق النسخ، نؤمن بأن حماية الحقوق ليست فقط مسؤولية قانونية، بل هي واجب أخلاقي يعزز من احترام المبدع، ويضمن أن تصل منجزاته إلى العالم دون انتهاك أو تهميش. إن شراكتنا مع الوايو تمنحنا دفعة قوية لمواصلة العمل نحو بيئة إبداعية أكثر عدلاً واستدامة.

ونحن على يقين بأن الاقتصاد الإبداعي يشكّل محركًا حيويًا للنمو الثقافي والاقتصادي، وأن الاستثمار في هذا المجال لا يدعم الحاضر فحسب، بل يرسم ملامح مستقبل غني بالابتكار، ويمنح الأجيال القادمة مساحة أوسع للتعبير والإبداع.

نشكركم مرة أخرى على هذه الفرصة الثمينة، ونتطلع إلى المزيد من العمل المشترك، والإنجازات التي تصون حقوق المبدعين وتكرّم جهودهم في كل مكان.

Speech by Mr. Mohammed Bin Dakhin - General Assembly of the World Intellectual Property Organization

**Your Excellencies,
Ladies and Gentlemen,**

It is a great honor for the Emirates Reprographic Rights Management Association (ERRA) to take part in this esteemed General Assembly of the World Intellectual Property Organization (WIPO). We express our sincere appreciation for this valuable gathering, which reflects a shared global commitment to the protection of intellectual property rights.

The close collaboration between the United Arab Emirates and WIPO over the past three decades has laid a solid foundation for advancing the legal and institutional frameworks supporting copyright. This partnership has contributed significantly to the UAE's strong standing in global indicators for rights protection and support for creativity.

At ERRA, we firmly believe that safeguarding rights is not merely a legal responsibility; it is a moral obligation that honors creators and ensures their contributions reach the world without infringement or neglect. Our partnership with WIPO continues to empower us in building a fairer and more sustainable creative environment.

We are also deeply convinced that the creative economy is a vital engine for cultural and economic growth. Investing in this sector not only enriches our present but also shapes a future filled with innovation and broader opportunities for generations to come.

Thank you once again for this meaningful opportunity. We look forward to further collaboration and shared successes in protecting creators and celebrating creativity everywhere.